
 
 
Vuoden 2020 valtuustoaloitteet ja kyselyt  
 
1.6.2020 Kaupunginhallitus, vastauksia kursiivilla. 
 
 
Valtuusto 17.2.2020 
 
 

1. Pitkälä Heikki (Haapavesiryh.) ym. valtuustokysely 17.2.2020. 
Yrittäjiltä tullut seuraavanlainen kysely. 
 

 Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: 
 Hankkeet etenevät tehtyjen päätösten mukaisesti. Hankkeissa 

tarvitaan teknistä osaamista, arkkitehti-osaamista sekä 
hankintaosaamista. Paikallisten toimijoiden mahdollisuudet 
konsortioissa on otettu huomioon toimijoiden kanssa käytävissä 
neuvotteluissa.  

  
2. Vuorenmaa Heino ja Mäkinen Janne (Kesk.), valtuustoaloite 

17.2.2020. Rekkaparkin rakentamiseksi Haapavedelle. 
 

 Mahdollista parkin tarvitsevaa rekkamäärää selvitetään ja sen 
mukaan voidaan määritellä alueen tarvitsema laajuus ja sijainti.   

 
3. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.), 17.2.2020. Kirjasto 

kansaa palvelemaan. 
 
 Omatoimikirjaston perustamisen kustannukset vaihtelevat yksiköstä 

riippuen  33 000 € - 43 000 € välillä sisältäen automaatit, 
valvontakamerat, sähkötyöt, kaapeloinnit, kirjastojärjestelmän 
rajapinnat, sähkölukot, kirvesmiestyöt jne. Hinta-arvio saatu 
Siikalatvan kirjastonjohtaja Eveliina Lemmetyiseltä Siikalatvan 
saamien tarjousten perusteella, Siikalatvalla ei ole vielä käytössä 
olevia omatoimikirjastoja. Aluehallintokeskuksen kirjastotoimen 
kehittämisavustuksista on saatu omatoimihankkeisiin avustuksia 
viime vuosina, vieläkö niitä saadaan, ei tämän vuoden osalta vielä 
tiedetä. Hankeavustukset avataan lokakuussa ja rahoituksen 
suuntautuminen päätetään vuosittain. Koska kyseessä on toiminnan 
kehittämisavustukset, eivät omatoimikirjastot välttämättä enää ole 
toiminnan kehittämistä. Mahdollisissa hankeavustuksissa on 
vähintään 21% omakustanne-edellytys. 

 
 Osassa kirjastoista omatoimialue on kirjastotiloissa rajattu, kuten 

Ylivieskan kaupunginkirjastossa, jossa omatoimialuetta on 
ainoastaan lehtisali. 

 
 Haapaveden kirjasto on avoinna maanantaista perjantaihin 9-19 ja 

talvikaudella myös lauantaisin klo 10-15, mikä on tämän kokoisessa 
kaupungissa harvinaisen pitkä aukioloaika. (Esim. Oulainen 
maanantaista perjantaihin 12-18). Kirjastopalvelujen tasa-arvoisen 
saavutettavuuden näkökulmasta esimerkiksi kirjastoautopalvelu on 
lasten ja vanhusten kannalta huomattavasti tärkeämpi. 



 
 Mikäli kirjaston tilat ovat omatoimikirjastokäytössä, ne eivät voi olla 

samaan aikaan kokouskäytössä, koska palvelevat kirjaston 
asiakkaita. 

 
4. Joentakanen Esko, valtuustoaloite (Vas.), 17.2.2020. Uusiutuva 

energia Haapaveden kaupungin käyttöön. 
 

Asia on odottanut palveluverkkopäätöstä. Nyt kun 
palveluverkkopäätös on olemassa, voidaan jatkaa kiinteistöjen 
perusselvitystä ja energiavaihtoehtojen arviointia kaupungin 
kiinteistöihin. Uusien kiinteistöjen osalta esim. uuden koulun osalta 
vaihtoehtoiset energiamuodot ovat vahvasti mukana. 

 
5. Valkovirta Pauliina, valtuustoaloite (Kok.) 17.2.2020. 

Kantapääliukuesteet 70-vuotta täyttäneille. 
 
Kyseessä on talousarvioasia, johon otetaan kantaa hyte-ryhmän 
toimesta vuodelle 2021.   

 
6. Viinala Jarmo (Haapavesiryh.) ym. valtuustokysely 17.2.2020. 

Koulukeskushanke ja päätöksen valmistelu.  
 

 Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: 
 Viranhaltijoita sitoo virkavelvollisuus. Kaupunginhallitus on asettanut 

tehtävään työryhmän, joka on toiminut päätöksen ja linjausten 
mukaisesti. Lautakunnat antavat oman näkemyksensä edelleen 
kaupunginhallitukselle ja valtuustolle. Hankkeen valmisteluun 
toivotaan työrauha. 

 
 7. Repo Ilkka (Ps.) valtuustokysely 17.2.2020.  
 Milloin aletaan noudattamaan luottamushenkilöiden antamia 

määräyksiä liittyen kouluhankkeeseen? 
 Miten on käsitelty Karsikkaan soranotosta tehty oikaisuvaatimus? 
 
 Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: 
 Kouluhankkeesta on lainvoimainen päätös olemassa. Koulun 

lopullinen hankintainta tarkentuu neuvottelujen edetessä. 
Hankintapäätös tehdään valtuustossa. 

 Oikaisuvaatimus on käsitelty kaupunginhallituksessa. 
Oikaisuvaatimuksen kohteena olevaan päätökseen on liittynyt 
esisopimus. 

 
 8. Järvenpää Helvi (Vas.) valtuustoaloite 17.2.2020. Ruokalan ja 

kahvilan pitäjä Haapavedelle. 
 
 Kahvila ja ruokapalvelujen järjestäminen on markkinaehtoista 

toimintaa. Kaupungin elinkeinotoimi auttaa uusia yrityksiä ja pyrkii 
houkuttelemaan uusia toimijoita paikkakunnalle. 

 
 9. Pitkälä Heikki (Haapavesiryh.) valtuustokysely 17.2.2020. 
 Voisiko yritysasiamies tulla seuraavaan valtuuston kokoukseen 

kertomaan elinkeinotoimen kuulumisia? 
 



 Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: 
 Kutsutaan yritysasiamies Marjaana Tuomikoski seuraavaan 

valtuuston kokoukseen.Yritysasiamies on vieraillut valtuuston 
kokouksessa. 

 
Valtuusto 25.5.2020 
 

1. Viinala Jarmo (Haapavesiryhmä), valtuustoaloite 25.5.2020. 
Elinkeinotoiminnan kehittäminen. 

  
Yrittäjäyhteistyö on parantunut elinkeinotoimen resurssien 
parannuttua. Yhteisiä markkinointiponnistuksia on toteutettu (mm. 
Haapavelilehden liite, messut, somemarkkinoinnin käyttöönotto) ja 
on myös suunnitelmissa edelleen kehittää. Positiivisen kuntakuvan 
rakentaminen on erittäin tärkeä ja kuuluu kaikille kaupungin 
toimijoille.  

 
2. Repo Ilkka, valtuustoaloite 25.5.2020. Haapakosken sillan 

puukannen uusiminen. 
 

Asia on saatettu paikalliselle Ely -keskukselle tiedoksi, josta asia on 
laitettu eteenpäin Ouluun siltaurakoista vastaavalle taholle. 
   
3. Repo Ilkka, valtuustokysely 25.5.2020. Kaupunginjohtaja 

Vahtealan opintovapaan myöntämisestä. Ylittikö 
kaupunginhallitus toimivaltansa? 
 

 Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: Opintovapaalaki 
lähtee siitä, että opintovapaa on myönnettävä (oikeus). Vahteala on 
hakenut opintovapaata lisää jatkaakseen opintonsa loppuun. Hallitus 
on toiminut oikein. 

 
4. Repo Ilkka, valtuustokysely 25.5.2020. Kaupunginjohtaja on 

ottanut erityisvallan käyttöön § 108 nojalla, jota ei edes ole otettu 
käyttöön Suomen hallituksen toimesta. Selvitystä tähän? 

 
Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: Delegointi on 
tehty kaupungin hallintosäännön perusteella häiriö- ja 
poikkeustilanteita varten. 

 
5. Repo Ilkka, valtuustokysely 25.5.2020. Murskesopimus 

Karsikkaalta pitäisi kilpailuttaa. Mihin se tulee näkyviin?  
 
Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: Asia 
valmistellaan seuraavaan kaupunginhallituksen kokoukseen. 

 
6. Repo Ilkka, valtuustokysely 25.5.2020. Nord Fuelin tilanne?  
 
Vs. kaupunginjohtaja Marjukka Mannisen vastaus: Ympäristölupaa 
on kiirehditty. Asiasta päätettäneen kesäkuun puolessa välissä. 

 
 
 
 



 


